
 

Jako léků číš, vdechuji vůni 

z rozkvetlých luhů a strání, 

hrst lesních jahod držím ve své dlani, 

svou líc nastavuji slunci k polaskání. 

Nad keřem mateřím svou hlavu skloním 

a ty mé strasti, co všechno mě bolí, 

země má svou teplou náručí zhojí. 

F.Š.  

 

Ze zastupitelstva: 
Obecní zastupitelstvo 31.5., 21.6., 27.6. m.j.:   
Vzalo na vědomí: 

- zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 
2010 – bez závad 

- info o jednáních ve věci osobní vlakové dopravy 
- výsledek krajského kola soutěže Vesnice roku 2011 
- zprávu o stavu buku před školou 

Schválilo: 
- smlouvu s Pk o poskytnutí dotace ve výši 100 tis. Kč 

na Rekonstrukci hyg. místností v MŠ 
- udělení výjimky z počtu žáků pro ZŠ Lukavice pro 

školní rok 2011/2012 a závazek úhrady výdajů nad 
výši stanovenou krajským normativem 

- rozpočtovou změnu č.1/2011 
- zhotovitelskou firmou akce Rekonstrukce hyg. 

místností v MŠ firmu A.Vítek a spol. 
- smlouvu o bezúplatné výpůjčce s SDH Lukavice na 

výpůjčku prostor pro spolkovou činnost SDH 
- smlouvy o poskytnutí investičního a neinvestičního 

příspěvku na zajištění splátek úroku úvěru a jistiny 
úvěru akce Cyklostezka Letohrad-Žamberk 

- jako úředně stanovenou dobu, stanovenou pro 
uzavírání manželství, kterýkoliv den po dohodě se 
snoubenci 

- zasedací síň obecního úřadu jako úředně stanovenou 
místnost pro uzavírání manželství 

- sazbu za svatební obřad ve výši 800,-Kč 
- závěrečný účet obce za rok 2010 – bez výhrad 
- slevu na nájemném za užívání sokolovny při 

hasičských závodech ve výši 1000 Kč. 
- Odkoupení pozemků v k.ú.Lukavice pro výhledové 

zasíťování 
- dodatek k úvěrové smlouvě č.890/10/LCD 

(sokolovna, odložení splátky o 1 měsíc, po 
závěrečném vyúčtování) 

I. Severová, starostka 
 

Co nového je s kanalizací v Lukavici  
      
      Na úřední desce před obecním úřadem byl zveřejněn 
návrh na vydání územního rozhodnutí o umístění stavby 
„Kanalizace Lukavice, napojení na ČOV Žamberk“, tedy 
dokument, který obsahoval také řadu jmen a adres tak, že 
některé občany začalo zajímat proč jako účastníci nejsou 
v dokumentech vedeni a zda to nemůže znamenat nějakou 
újmu na jejich zájmech v budoucnu, pokud jde o řešení 
odpadní vody. V tomto územním řízení jsou jako účastníci 
vedeni vlastníci pozemků přes něž půjde základní síť stok a 
výtlaků, bez přípojek, které do této soustavy budou teprve 
připojeny. 
      Dne 10.6.2011 se v zasedací síni obecního úřadu konalo 
veřejné projednání výše uvedené stavby, které svolal a řídil 
Stavební úřad Žamberk. Zde bylo podáno základní 
vysvětlení k celému systému kanalizace a čištění. Účastníci 
se tedy dověděli přes které jejich pozemky půjdou stoky, 
tvořící hlavní řád s tím, že část respektive celá dosavadní 
kanalizační síť vybudovaná v minulosti je součástí tohoto 
řádu. Byla zodpovězena řada dotazů, ale nemohly být 
vysvětleny podrobnosti kudy půjdou přípojky apod. což 
budou samostatné stavby budované až bude hlavní řád 
funkční. 
Řadu lidí zajímala 
otázka proč bude 
kanalizace 
ukončena hlavní 
čerpací stanicí a 
splašky budou 
tlačeny potrubím na 
čistírnu do 
Žamberka. Stejným 
systémem budou 
řešeny úseky, kde 
by od domů nebyl 
spád. Také tam 
budou úseky přečerpávány proti kopci. 
První dokument, územní rozhodnutí je tedy na světě. Musí 
následovat stavební povolení, jehož vydání je v řádu 
několika měsíců a pak hlavně namáhavá a strastiplná cesta 
k získání financí. Prozatím se počítá s použitím financí 
z evropské unie a státních dotací s tím, že výdaje se budou 
pohybovat kolem 70 mil Kč. 
 
     Možnost dalšího rozvoje obce je závislá právě na řešení 
odpadních vod, konečně i řada starších domků nemá splašky 
vyřešené, proto očekáváme od občanů veškerou podporu, 
aby se záměr podařil.  

Ing. J. Macháček, místostarosta 
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Společenská kronika 
 
Manželství u nás uzavřeli 
18.6. Jiří Slavík a Kamila Šlechtová               čp.300 
 

 
18.června 2011 jsme v Lukavici poprvé oddávali. 
Novomanželům K. Šlechtové a J. Slavíkovi přejeme hodně 
štěstí na společné cestě životem. 
 
Blahopřejeme jubilantům 
motto: Zestárnout není umění – umění je to snést. 
J.W.Goethe 
 
4.9.     Miroslav Slavík   83 let čp. 141 
4.9. Zdeňka Paštiková 60 let čp. 143 
12.9. Matylda Minaříková 75 let čp.   21 
12.9. Vladimír Jansa 50 let čp.   67 
14.9. Vincenc Čevela 96 let čp. 104 
15.9. Anna Koblížková 50 let čp. 262 
20.9. Pavel Šlesinger 50 let čp. 279 
26.9. Václav Mikyska 82 let čp. 168 
26.9. Jiří Koblížek 50 let čp. 262 
30.9. Jaroslav Kotyza 91 let čp. 164 
13.10. Božena Procházková 91 let čp.   17 
14.10. Jaroslava Dostálová 60 let čp. 249 
28.10. Božena Neumannová 87 let čp. 144 
31.10. Marie Dolečková 75 let čp. 231 
 
Vzpomínáme 
motto: O život můžeme přijít různě. Smrt je jen jednou 
z možností. R.Fulghum 
 
15.5.  Jindřich Sršeň 82 let      čp. 204 
4.6. Jaroslav Kosek 83 let čp.   86 
6.7. Josef Slavík 82 let čp. 128 
 
Pokud si nepřejete být zveřejněni v seznamu jubilantů, nebo 
nechcete hudební gratulaci v místním rozhlase, sdělte to 
prosím v kanceláři obecního úřadu. 

S.Dudková, evidence obyvatel 
 

 
 

Dovolená v knihovně 
Místní knihovna bude v době prázdnin uzavřená v termínu 
od 18.července do 28.srpna. 

Z.Kapitolová, knihovnice 
 

Kam si vyrazíme 
 

Myslivecký táborák 
Myslivecké sdružení Lukavice – Letohrad pořádá v sobotu 
30. července v Letohradské bažantnici Myslivecký táborák. 
Výrobky myslivecké kuchyně budou v prodeji od 11,00 
hod. Zajištěna je hudba k tanci i poslechu.  

 

Volejbalový turnaj a Lou čení s létem  
Obec Lukavice a TJ.Sokol Lukavice Vás zvou na XIII. 
ročník volejbalového turnaje amatérských smíšených 
družstev „O cenu obce Lukavice“,  který se koná v sobotu 
27.srpna 2011 ve sportovním areálu. Začátek turnaje je 
v 8,00 hod.. Přihlášky max. 10 družstev přijímá obecní úřad 
od 13.7.. Startovné činí 450,-Kč. Do konce července je 
rezervováno 6 míst pro lukavská družstva. 
Na akci navazuje Loučení s létem, které začíná v 18,00 
hod. K tanci a poslechu bude hrát živá hudba H.I.T. Music 
Litomyšl. Vstupné činí 30,-Kč. Občerstvení vč. grilovaného 
zajištěno. 
V případě nepříznivého počasí se obě akce budou konat 
v sokolovně. 
 
CZPPK, detašované pracoviště Ústí nad Orlicí 

pořádá od 26. srpna 2011  - 28. srpna 2011 
Sportovní hry pro zdravotně postižené 

občany a děti. 
Sportovní hry se budou konat v rekreačním středisku Obora 
u Lanškrouna od pátka do neděle. Účastnický poplatek – 
500,-Kč. Poplatky  zasílají hromadně organizace na účet 
CZP č: - ČS - 1321903379/0800 nebo budou vybírány na 
místě konání. Ubytování účastníků probíhá v pátek od 13,00 
hodin. Z vlakového a autobusového nádraží bude zajištěna 
doprava označeným autem /vozík/. Nutno nahlásit do 
návratky a zavolat pořadateli čas příjezdu na tel: 
775693985, nebo 776693986. To samé platí při odjezdu 
v neděli. Návratky je nutné vrátit na adresu Centra do 
10.8.2011. Na všechny se moc těšíme.                             

za pořadatele E. Jiřincová 
 

 
V těchto dnech byl dokončeno oplocení sportovního areálu 
za sokolovnou. Maminky s dětmi tak budou mít jistotu, že 
jim dítě nevyběhne z hřiště pod auto, spolky budou moci 
vybírat vstupné bez toho aby se jim návštěvníci scházeli ze 
všech stran areálu a sokolský domovník bude moci na noc 
uzamknout bránu aby zabránil nočnímu řádění a 
vandalismu v areálu. A pokud za sebou bránu zavřou 
všichni návštěvníci, nebudeme na hřišti klouzat po psích 
hovínkách. 



Zelená a modrá  
Na první pohled těžko budete hádat jaké téma článku skrývá 
jeho název. Řeč je o stuhách. Stuhách, které jsou udělovány 
v rámci soutěže Vesnice roku, kam jsme se letos přihlásili. 
V rámci soutěže je udělováno celkem 5 stuh – Zlatá za 
celkové vítězství, Modrá za společenský život, Bílá za 
činnost mládeže, Zelená za péči o zeleň a životní prostředí, 
Oranžová za spolupráci obce a zemědělského subjektu a 
Cena naděje pro živý venkov za místní spolkový život. Dále 
jsou udělovány diplomy za různé kategorie a letos se ještě 
soutěží o Zlatou cihlu v Programu obnovy venkova. Tam 
jsme přihlásili sokolovnu a poldr. 
Zelenou stuhu jsme získali v r.2002, kdy jsme v celostátním 
kole obsadili 4.místo. Vyhrané peníze ( 400 tis.Kč) přispěli 
na stavbu altánu na návsi. 
V letošním roce, jak napovídá nadpis, jsme získali stuhu 
modrou. Jak stanoví pravidla, ocenění zpravidla získává 
obec jako celé společenství, nejen jako samospráva. 
Znakem společenského života vesnice je mj. to, že jej 
vytvářejí lidé nejen pro sebe, ale i pro ostatní. V oceněné 
obci bývá řada spolků tradičních i novodobých, udržují se a 
obnovují tradice a obyčeje. V ocenění je důležitá péče o 
duchovní hodnoty obce a návaznost na tradice. Pro 
posouzení kontinuity společenského života jsou důležité 
kroniky obecní i spolkové, autentické akce spolků i 
dokumenty obce. Významným subjektem je škola.  
Tolik teorie. A jak takové soutěžení vypadá v praxi? Do 
konce dubna se podává přihláška, která v základní 
charakteristice obce obsahuje členění do okruhů – 
koncepční dokumenty; společenský život; aktivity občanů; 
podnikání; péče o stavební fond a obraz vesnice; občanská 
vybavenost, inženýrské sítě, úspory energií; péče o veřejná 
prostranství, přírodní prvky a zeleň v obci; péče o krajinu; 
připravované záměry; informační technologie obce. Každý 
tento okruh se člení na dalších 5 a více podbodů. Zkrátka 
zpracování takové přihlášky je pořádná fuška. Hlavně na nic 
nezapomenout! 
 

 
Starostka prezentuje Lukavici hodnotitelské komisi soutěže 
Vesnice roku. 
 

     Ještě důležitějším krokem je návštěva hodnotící komise 
v obci. 9-ti členná komise naší obec navštívila 25.května. 
Na představení obce jsou vyhrazeny 2 hodiny. Je na obci 
samotné, jak tento čas využije, jak bude se bude 
prezentovat. Naštěstí nejsme v soutěži nováčky a tak jsme 
komisi zahrnuli spoustou materiálu, hlavně fotografií. 
Připravili jsme i počítačovou prezentaci tak abychom 
ukázali z obce a jejího života co nejvíc. Druhou část tvořila 
prohlídka obce. S komisí jsme ve škole, v sokolovně, u 
poldru, u orelského hřiště, na hřbitově, u cyklostezky, 
v kostele i v hospodě. Po celou dobu má komise všetečné 

otázky a všímá si úplně všeho. Důkazem toho je, dle 
kuloárních informací, že nás o celkové vítězství připravili 
některé zanedbané ploty a neupravené zahrádky u silnice na 
dolním konci. Nechtělo se mě tomu věřit, ale nakonec jsem 
musela uznat, že tam jsou. Spíš mě překvapilo co všechno 
komise registrovala. Zkrátka vítězná obec musí být 
výsledkem snažení obce i jejich občanů, jejich společného 
úsilí. Vítězem se letos stala obec Poříčí u Litomyšle. 
S morální hodnotou ocenění je spjata i hodnota materiální – 
cca 600 tis.Kč, které jsou určeny jako dotace na akci 
Programu obnovy venkova. O jejich použití rozhodne 
zastupitelstvo. Ve vítězné obci se 17.8.2011 koná slavnostní 
vyhodnocení, kde nám bude stuha předána. Oceněna tak 
bude práce všech dobrovolníků, spolků, školy, obce a Vás 
všech, kterým na Lukavici záleží a máte ji ve svém srdci. 
Budiž nám ocenění povzbuzením do další práce!         
   A protože se s Vámi chceme podělit o radost z úspěchu, 
zveme Vás na akci Den zahrádkářů s podtitulem Modrá 
je dobrá. Oslovili jsme všechny lukavské spolky, které 
pro účastníky připraví 6 zábavných soutěžních disciplín 
s oceněním vítězů. Tímto jim děkuji, že reagovali na naši 
výzvu a poprvé se tak všechny spolky budou podílet na 
jedné akci. Nenechte si to ujít!  Ale to ještě není vše. 
Každý účastník obdrží 1 pivo či limo zdarma a slevový 
kupón na občerstvení. Podrobněji viz. pozvánka na jiném 
místě občasníku. Přijďte v modrém oslavit Modrou! 

I.Severová, starostka   
 

Den zahrádkářů – Modrá je dobrá 
ČZS Lukavice ve spolupráci s Obcí Lukavice pořádají 
v sobotu 17. září od 14,00 hod. pod pergolou u sokolovny 
Den zahrádkářů s podtitulem Modrá je dobrá. 
Součástí akce je: 

- výstava obrazů Evy Fabové na téma Lukavice 
- výstava bylin sušených i čerstvých 
- ocenění vítězů vyhlášených soutěží (Rozkvetlá 

Lukavice, největší slunečnice, největší zelí a kuriozita) 
- 6 soutěžních disciplín připravených lukavskými 

spolky!      (ČZS, SDH, Orel, T.J.Sokol, MS, ČRS) 
- tombola 
- živá hudba k tanci i poslechu 

Občerstvení v podobě domácích koláčů, moučníků, udírny, 
grilu a medoviny je zajištěno.  
V případě nepříznivého počasí se akce koná v sokolovně. 
     V rámci oslavy úspěchu v soutěži Vesnice roku a 
získání Modré stuhy, obdrží od Obce, jako výraz 
podpory spolkové činnosti,  každý návštěvník akce 1 
nápoj (pivo nebo limo) ZDARMA+poukázku na slevu na 
občerstvení.   
  
 

 
I živý čáp se přiletěl podívat na opravené schody v prodejně 
Konzumu. 



Ze školy  
Nedávno skončil další školní rok, a proto připomeneme 

některé jeho momenty.   
My všichni ve škole jsme se snažili, aby si žáci osvojili 

co nejvíce znalostí i dovedností a hodně jsme se soustředili i 
na zájmovou činnost. Chtěli bychom vyzdvihnout 
především některé úspěchy – například umístění mezi 
prvními třemi v celostátní soutěži Svět očima dětí 
v kategoriích literární a audiovizuální nebo 
v RECYKLOHRANÍ, kdy za sběr staré elektroniky budeme 
odměněni stolním fotbalem. Do tohoto projektu se ochotně 
zapojili i někteří rodiče a my jim za spolupráci děkujeme.  
  
 Škola byla 
úspěšná 
v grantové 
činnosti a 
podařilo se 
získat 
prostředky 
na instalaci 
osvětlení 
před školní 
budovu 
(oblast 
environmentální). Dále na modernizaci počítačové učebny, 
vzdělávání učitelů a přípravu výukových materiálů ve výši 
cca 500 000 Kč, které jsme získali v rámci projektu EU – 
Peníze školám. Rodiče všech 12 prvňáčků určitě potěší 
nákup školních potřeb z účelové státní dotace v hodnotě 12 
000,- Kč. 

Dobrou vizitkou školy byla i práce kroužků – 
mažoretek s paní učitelkou Goňovou, šití s paní Hynkovou, 
sportovního s paní učitelkou Mikuleckou, pěveckého s paní 
učitelkou Kaplanovou, počítačového s paní vychovatelkou 
Strnadovou. Vaření vedla paní Bednářová, P. Hubálková a 
pomáhala paní Rybková, myslivecký vedl pan Barnet. Na 
tak malou školu to byla nabídka skutečně pestrá a všem 
vedoucím za jejich práci děkujeme. Také paní starostka se 
zájmem sledovala dění ve škole a na slavnostním zakončení 
školního roku odměnila některé z nich za reprezentaci školy 
i obce. Přesto jsme řešili některé negativní jevy, které se 
týkaly vztahů a nevhodného chování. Na zlepšení musíme 
ještě všichni zapracovat.  
 

 
Chvíle napětí před rozdáním vysvědčení a pak hurá na 
prázdniny! 
 
    Ke konci roku patří samozřejmě také vysvědčení. I 
přesto, že jsme poskytovali dětem individuální péči a 

některým i úlevy podle doporučení odborných pracovišť, 
nemohli jsme všechny potěšit hezkými známkami. Z 
dlouholeté zkušenosti víme, že naše škola poskytuje dětem 
optimální podmínky ke vzdělávání. Horší prospěch se ani 
přestupem do jiných základních škol nezlepšuje a  začlenění 
žáka do nového kolektivu nemusí být jednoduché. 
 Co se naopak zlepšit rozhodně povedlo je prostředí 
školy i školní zahrady. Bylo to především díky péči a 
finanční pomoci obecního úřadu. Největší radost přineslo 
pořízení průlezek, na kterých mohou dovádět všechny děti. 
Velké poděkování patří i sdružení rodičů v čele 
s předsedkyní paní M. Sychrovou, které v průběhu roku 
pořádalo několik akcí a jejich výtěžky škole poskytlo. 
Velice si vážíme pomoci všech rodičů, kteří nezištně 
pomáhali a děkujeme také paní J. Krčmářové, která se osm 
let  obětavě starala o veškeré finance SRPD a Š. Letos svoji 
práci pro sdružení ukončila. 
       Závěrem bychom rádi za přízeň a podporu poděkovali 
všem sponzorům a kolektivu zaměstnanců, se kterým se po 
čtyř letech působení rozloučila paní učitelka Jana 
Mikulecká. My jí přejeme hodně radosti a úspěchů v nové 
životní etapě. 

Protože prázdniny patří především dětem, věříme, že si 
užijí krásné letní dny a těšíme se na zářijové setkání. 

 Kolektiv učitelek ZŠ 
 

 
Druhý z nových herních prvků na školní zahradě, pořízený 
polovinou z příspěvku SRPDa Š a polovinou z obecního 
rozpočtu. Poděkování patří všem, kteří mají na jeho pořízení 
zásluhu. 
 

 
Ruce nad hlavou a šťastné úsměvy. S takovou radostí vítaly 
děti proměnu jejich kouzelné školní zahrady. A proměna je 
to opravdu citelná. Po visící klice a šedivém plotu ani 
památky. Vše je opravené a  natřené. Brigádnické hodiny 
rodičů jsou vidět.  



Fotoreportáž z dětského dne 

 
Bez oblíbeného skákání v pytli by to ani nebyl Dětský den. 

 
Většina ze 140 dětí na letošním Dětském dni se těšila na 6m 
nafukovací skluzavku. 

 
Opravdovou lahůdkou, která přilákala 270 diváku byla 
výstava historických vozidel, motorek a motorů za jejíž 
uspořádání a organizaci patří poděkování p. Ivo 
Kalouskovi. 

 
U těchto motorek hodně pánů vzdychalo a vzpomínalo na 
mladá léta. 

 
Počasí Dětskému dni přálo a tak si SRPDaŠ mohlo připsat 
na účet další zdařilou akci. 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 
Prostor před stavbou hřiště  
 

 
Mají si kde hrát. Slova této písničky platí od této chvíle 
v Lukavici na 100%. Hřiště které vytvořila Jednota Orla 
vedle tenisového kurtu se opravdu podařilo. S pomocí 
dotace a brigádnických hodin vznikl prostor, který byl dětmi 
přivítán s nadšením a dospělými s uznáním.    



Sportovní akademie 
 

 
I když I.dětské sportovní akademii počasí nepřálo, 
pořadatelé – T.J.Sokol Lukavice, si poradili a nabídli dětem 
řadu sportovních disciplín. 
 

 
Nejen sezení u počítače, ale smysluplné využití volného 
času. Sportovní akademie se snažila dětem i rodičům ukázat 
jak na to. 
 

 
 
Spokojení sportovci s odměnou. Doufáme, že 25.června byla 
založena nová tradice a konání sportovní akademie si 
budeme moci natrvalo zapsat do kalendáře sportovních akcí 
v Lukavici. Děkujeme pořadatelům a oceňujeme dobrý 
nápad! více foto na  www.obeclukavice.cz  (fotogalerie/ 
dětská sportovní akademie) 
 

 
 

 

Krátké zprávy: 
- příští sběr domovního a plastového odpadu proběhne 

v pátek 5.srpna od 16,00 hod. se zastávkami na 
obvyklých stanovištích. Na horní autobusové zastávce 
si někdo plete odpadkové koše zastávky s popelnicí. 
K tomuto účelu tam koše opravdu nejsou. Terčem 
vandalů jsou i sáčky na psí exkrementy, které bývají 
poházené kolem stojanu. 1 svazek sáčků stojí 25 Kč!  

 
- Pokud Vám právě teď zahrádka celá kvete, neváhejte se 

přihlásit do soutěže Rozkvetlá Lukavice. Stejně tak se 
těšíme na rozkvetlá okna či pergoly. (viz. minulý 
občasník). 

 
- Naše žádost o dotaci na akci osázení polní cesty Do 

Dolu byla úspěšná. Přiznaná podpora činí 95% tj.: 
114.547,-Kč. 

 
- Pro návštěvu Vinobraní si rezervujte sobotu 22.10. 

 
- výbor T.J.Sokola schválil cenu půjčovného stolů a židlí, 

které se půjčují na soukromé akce. Stůl 20,-Kč, lavice 
10,-Kč, židle 5,-Kč. Nábytek se půjčuje na ob. úřadě. 

 
- na obecním úřadě je v prodeji prostředek k hubení 

slimáků Vanish 1 kg 190,-Kč; a Ferramol 1 kg 250,-Kč. 
 

- kdo nezastihl kominíka při jeho obchůzce obcí, může si 
jeho služby objednat na tel.: 733 487 158 nebo e-mail: 
kominik.prokes@seznam.cz 

 
- připomínáme kontakt na sokolovnu tel.: 606 074 400 

nebo e-mail sokolovna.lukavice@seznam.cz. Volné 
termíny zjistíte na obecních webovkách, kde pod 
odkazem sokolovna najdete aktuální kalendář akcí. 

 

 
 

Anketa z našeho webu 
Co myslíte, že by zlepšilo soutěžní výsledky a připravenost 
hasičů v Lukavici 
a) zvýšení počtu tréninků  
      17 (18,7%)
b) spolehlivá a výkonná požární technika  
      40 (44%)
c) dobré zázemí klubovny  
      12 (13,2%)
d) není potřeba nic zlepšovat  
      22 (24,2%)
od 1.7.2011 celkem hlasů: 91 



Vyhodnocení ankety T.J. Sokol 
1) Pro kterou skupinu osob Vám chybí cvičení? 
      děti do 10 let  5x  
      mládež do 18 let 13x 
      ženy   18-45 let 4x   45-65 let 12x   65 + 2x 
     muži 18-45 3x 
Ostatní odpovědi: nechybí 2x 
 
2) Účastnili byste se zdravotního cvičení pro seniory? 
     Muži  Ano 7x   Ne 9x      Ženy   Ano 8x   Ne 12x 
Ostatní odpovědi: nejen pro seniory; nejsem senior 2x 
 
3) Mělo by se cvičení rozdělit na oddíl chlapců a dívek? 
       Ano 15x      Ne 7x 
Ostatní odpovědi: podle zájmu a počtu; u větších; mladší 
ne,starší ano.  
 
4) Jaké sportovní aktivity nebo sportovní oddíly Vám 
v Lukavici chybí? Vypiště: 

- jóga 3x 
- odborné vedení sportovních kroužků pro děti  i 

dospělé (tenis, míčové hry) 3x - z toho 1x vše 
placené, ale finančně dostupné pro rodiny s dětmi  

- taneční kroužky pro malé holčičky a dívky 
(orient.,břišní, latinskoamer.) 3x  

- dechové cvičení 2x 
- nohejbal 2x 
- zumba 2x 
- pilates 2x 
- kalanetika 1x 
- florbal 1x 
- košíková 1x 
- posilování 1x 
- cvičení pro zdravá záda 1x 
- cvičení pro zralé ženy 1x 
- volejbal pro děti 1x 
- cvičení pro seniory 1x 
- kruhový trénink 1x 
- dívčí aerobic (nebo obdoba) 1x 
- zdravotní cvičení vedené školeným cvičitelem 1x 
- družstvo ledního hokeje 1x 
- lezecká stěna 1x 
- atletický areál 1x 
- koupaliště 1x 
- v zimě vyjetá trať pro běžkaře 1x 
- nic 2x 

 
5) Uvítali byste v areálu za sokolovnou fitness park? 
(tj.venkovní cvičební stroje pro osoby od 15 do 100 let) 
      Ano 16x    Ne 13x 
 
6) Mělo by se u hokejového hřiště vybudovat stálé pódium? 
      Ano 14x    Ne 15x  
Ostatní odpovědi: záleželo by kde; zbytečně vyhozená 
investice; mobilní je praktičtější. 
 
7) Měli by se pořádat pěší turistické výlety? 
      Ano 27x     Ne 2x 
 
8) Máte zájem aktivně působit jako vedoucí sportovního 
oddílu? 
    Jakého:…0………..……... uveďte 
kontakt:…0……………………………..              
Ostatní odpovědi:  působili bychom, ale v nejbližších letech 
to z časových důvodů nelze; nemám na to. 
 
9) Ostatní nápady a názory: 

- dětské hřiště u sokolovny zrekonstruovat, doplnit o 
další prvky, zvětšit plochu, řádně oplotit + branku, na 
noc zamykat (vzor – pěkné je dětské hřiště v Žbk u 
koupaliště)  3x 

- zrušit bezplatné provozování sportovních aktivit či 
sportovních oddílů a vše provozovat pouze jako 
placené, ale zároveň finančně dostupné 

- T.J.Sokol by měl zajistit odborné vedení oddílů 
- Cvičení pro ženy je od 20 hod., proč neudělat cvičení 

i dřív? Vstávám ráno ve 4,30 hod., když půjdu od 20 
hod., než se dostanu do postele je kolem 22 hod a tělo 
je rozpumpované, tak hned neusnu, ráno jsem jak 
zmlácená, proto musím jezdit do Žbk nebo 
Letohradu.  

- Více podporovat spolky, které již existují např.SDH 
- Více využívat a propůjčovat sokolovnu. Není jen pro 

reprezentaci (jak si myslí starostka obce), ale hlavně 
pro praktické používání – pro všechny občany obce. 

- Jsem ráda za těch pár nadšenců, kteří nás vedou – 
holky aerobic a ve čtvrtek sport.oddíl pro děti a 
ostatní. 

- Operativně při sokol.akcích využít dolního výčepu 
(třeba jen pivo!) 

Anketa byla zveřejněna v Lukavském občasníku č.2/2011 
distribuovaném zdarma do každé domácnosti v nákladu 400 
ks. Schránky pro odpovědi byly umístěny v prodejně 
Konzum a na obecním úřadě. Anketní lístek bylo možno 
předat poštovní doručovatelce, která ho doručila do 
schránky. Ankety se zúčastnilo 29 respondentů.   
U dotazů na fitness park a na stálé pódium bylo z pozdějších 
reakcí zřejmé, že občané nevěděli kde by konkrétně měly 
být tyto stavby umístěné. U fitness parku si většinou vůbec 
nedovedli představit o co se jedná, nebo se obávali možnosti 
poničení vandaly.  
     Přesto, že jsme očekávali víc reakcí a zájmu, děkujeme 
všem, kteří odevzdali anketní lístky.  

A.Vítek, starosta T.J.Sokol Lukavice 
 

 
Sokolské cvičení dětí vede Pavlína Hubálková a Dana 
Sklenářová 



Jak je to se zájmem o vlakové spojení 
do Lukavice a z Lukavice,  

co ukázalo vyhodnocení ankety 
 pro zjištění zájmu a využití 
 zastávky ČD v Lukavici,  
konané 1. až 10. 6. 2011 

 
Pro zjištění názorů a přání občanů ve věci hromadné osobní 
vlakové dopravy v Lukavici, byly položeny občanům 
následující otázky a z vyhodnocení jsou zřejmé tyto 
výsledky.  
 
Odevzdáno bylo 148 anketních lístků s odpovědí, které lze 
roztřídit takto: 
 
l. Otázka 

Souhlasím se zrušením nástupu a výstupu do vlakových 
spojů na lukavské vlakové zastávce 
 
Celkem 148 odpovědí 
140 odpovědí zní ne, tj. nesouhlasím se zrušením nástupu a 
výstupu do vlakových spojů na lukavské vlakové zastávce 
8 odpovědí zní ano, tj. souhlasím se zrušením nástupu a 
výstupu do vlakových spojů na lukavské vlakové zastávce 
 
2. Otázka 

Souhlasím s náhradou vlakových spojů autobusovými s tím, 
že na vlaky budu přesedat v Letohradě nebo Žamberku. 
Celkem 144 odpovědí 
131 odpověď zní nesouhlasím s náhradou vlakových spojů 
autobusovými s tím že na vlaky budu přesedat v Letohradě 
nebo Žamberku. 
13 odpovědí zní souhlasím s náhradou vlakových spojů 
autobusovými s tím že na vlaky budu přesedat v Letohradě 
nebo Žamberku. 
 
3.Otázka 

Osobně užívám vlak více než jednou v měsíci k nástupu a 
výstupu 
Celkem 148 odpovědí 
118 odpovědí zní ano , osobně užívám vlak více než jednou 
v měsíci k nástupu a výstupu 
28 odpovědí zní ne, osobně neužívám vlak více než jednou 
v měsíci k nástupu a výstupu 
 
4.Otázka 

Vlakovou jízdenku pro přepravu si kupuji i v jiné stanici, 
než při nástupu v Lukavici 
Celkem 141 odpovědí 
88 odpovědí zní ano, .vlakovou jízdenku pro přepravu si 
kupuji i v jiné stanici, než při nástupu v Lukavici 
53 odpovědí zní ne vlakovou jízdenku pro přepravu si 
kupuji i v jiné stanici, než při nástupu v Lukavici 
 
5. Otázka 

Vlakem zatím skoro nejezdím, ale při lepším spojení bych 
jej využíval 
Celkem 147 odpovědí 
92 odpovědí zní ano ,vlakem zatím nejezdím, ale při lepším 
spojení bych jej využíval 

35 odpovědí zní ne, vlakem zatím nejezdím, ale při lepším 
spojení bych jej využíval 
20 odpovědí bylo jiných, většinou textových poznámek. 
 
Výsledek ankety je tedy zcela jednoznačný. Přesto, že řada 
občanů vlakem často nejezdí ze zastávky v Lukavici, 
považují tuto možnost za výhodnou a chápou, že zejména 
někteří občané mohou výhodně užívat vlak ze zastávky, ke 
spojení do školy nebo do práce. Případné zrušení zastávky 
považují občané za hrubé omezení dosavadního komfortu, 
které mnoho lidí omezí a jeho přínos je víc než 
problematický. 
 

 
Budeme vlaky v Lukavici znát jen z obrázků a vyprávění 
pamětníků? 
 
Odpovědi Jak je to se zájmem o vlakové spojení do 
Lukavice a z Lukavice poskytují dostatek argumentů pro 
ponechání dopravního spojení Lukavice se světem vlakem 
tak jako v minulosti. Obec získané argumenty při jednání 
s ČD využije a každý vyjednaný spoj považuje za úspěch. 
Prozatím je tedy zřejmé, že vlaková zastávka se neruší a 
několik spojů bude Lukavici obsluhovat. 
 

Ing. J. Macháček, místostarosta 
 

 
 

 
 
Trávě se letos po deštích daří a sekačky jsou stále 
v provozu. Tam kde je třeba vzít kosu, dnes  spíše křoviňák, 
ale najdeme metrovou trávu a kopřivy. Někde za domem 
budiž, ale u chodníku to opravdu okrasu nedělá. 



Všechny vlaky a autobusy 
v Pardubickém kraji budou 

zapojeny do dopravního 
integrovaného systému IREDO 

 
Od 11. prosince letošního roku dojde k významným 
změnám v meziměstské autobusové a vlakové dopravě, 
která se dotkne celého území Pardubického kraje. Do 
jednotného, neboli integrovaného dopravního systému 
budou nově zapojení všichni dopravci zajišťující přepravu 
osob v kraji. Nastává tak sloučení všech dopravních služeb 
ve veřejné dopravě pod organizátora veřejné dopravy - 
společnost OREDO, která pro kraj tuto činnost vykonává. 
Smyslem organizace je pozitivní dopad na návaznost a 
celkovou vzájemnou provázanost autobusových a 
vlakových spojů v Pardubickém kraji. Společnost OREDO 
připravuje pro Pardubický kraj projekt optimalizace a 
integrace dopravy, který bude spuštěn od 11. 12. 2011. 
 
Pojďme si vysvětlit změny, které sebou integrovaná doprava 
a její zavedení přináší pro občany Pardubického kraje. 
 
Optimalizace dopravy 
Princip optimalizace autobusové dopravy spočívá v tom, že 
společnost OREDO  zpracuje nové oběhy vozidel tak, aby 
mohl být region obsloužen menším počtem vozidel a tedy i 
hospodárněji, než je tomu doposud. Oběhy vozidel musí být 
zpracovány s ohledem na zajištění přepravních potřeb 
obyvatel daného území. Na spojích, kde se trvale přepravuje 
méně cestujících, dojde k nasazení autobusů s menší 
kapacitou.  Ty se svou nižší spotřebou a nižší pořizovací 
cenou uspoří prostředky na provoz nových spojů 
v dopoledních a večerních hodinách nebo o víkendech.  
V rámci optimalizace dopravy dochází také k zajištění 
prostorové, časové a tarifní provázanosti mezi autobusovou 
a železniční dopravou. Současně dochází k zavedení taktu. 
Model taktové dopravy spočívá v tom, že vlaky nebo 
autobusy jezdí na páteřních tratích nebo páteřních 
autobusových linkách v pravidelných časových intervalech 
v tzv. taktu. Například každou druhou minutu po celé (5:02, 
6:02, 7:02). Pro cestujícího jsou pak tyto časy snadno 
zapamatovatelné. 
 
Cestování na jeden jízdní doklad  
Od 11. prosince bude možné cestovat na jednu jízdenku po 
celém území Pardubického kraje. Ta bude platná ve všech 
autobusech a vlacích na území regionu. I když budete muset 
přestupovat, již v místě odjezdu si zakoupíte jízdenku až do 
cíle vaší cesty. Rozhodující není ani to, zda budete 
přestupovat z autobusu na vlak nebo obráceně. Do systému 
IREDO budou také zapojeny České dráhy a.s. České dráhy 
jako jediné nabízejí souběžně s tarifem IREDO také svůj 
vlastní tarif. 
 
Zónově relační tarif IREDO 
Tarif IREDO je zónově relační tarif. V zónově relačním 
tarifu je území rozděleno na větší počet poměrně malých 
zón. Zóna je tvořena jednou nebo několika málo těsně 
sousedícími obcemi. Cena jízdného je vždy pevně stanovena 
mezi každými dvěma zónami a odpovídá kilometrickému 
tarifu podle nejkratší trasy. Cena dopravy v rámci jedné 
zóny je stanovena fixní částkou. V případě, že je zóna 
tvořena větším městem, může být cena vyšší, tak aby např. 

odpovídala dosavadní ceně městské dopravy. Zónově 
relační tarif je pro uživatele veřejné dopravy spravedlivější a 
přehlednější než stávající tarify. Cestující si zjistí cenu 
jízdného a trasu své cesty na první pohled z tarifní mapky, 
která je umístěna na každé zastávce. 
Harmonogram projednávání jízdních řádů s obcemi 
Dostatečný prostor musí být věnován projednávání nových 
jízdních řádů s obcemi. Právě starostové znají nejlépe 
přepravní potřeby svých občanů. V současné době jsou nové 
oběhy vozidel a jízdní řády projednávány s dopravci.  
Projednávání s obcemi bude probíhat průběžně od 1. 7. do 
16. 9. V tomto termínu budou také návrhy jízdních řádů 
zveřejněny na internetových stránkách www.oredo.cz.  
První návrh vlakových jízdních řádů bude zveřejněn v týdnu 
od 13. 6. do 20.6. Občané budou mít možnost vznést 
připomínky písemně nebo prostřednictvím elektronického 
formuláře, který bude zveřejněn na internetových stránkách 
společnosti www.oredo.cz. Pokud již nyní máte připomínky 
ke stávajícím jízdním řádům, které by měly být v novém 
projektu řešeny, můžete nám je zaslat na adresu 
oredopk@oredo.cz. 
 
Věříme, že po možných počátečních nedorozuměních, které 
se asi nevyhnou žádné změně, bude systém IREDO – 
integrovaná regionální doprava Pardubický kraje – dobře 
plnit svůj účel, tedy sloužit cestujícím a reflektovat jejich 
měnící se potřeby v cestování veřejnými dopravními 
prostředky. 

OREDO 

 
 

 
Sociálky ve školce, které čeká o prázdninách rekonstrukce. 
  

 
Práce na rekonstrukci už začaly. Za 317 tis.Kč se jedno 
oddělení školky dočká nových sociálek. S financováním 
pomůže dotace 100.tis.Kč z POV. 



Mezinárodní hudební festival – 
koncert v Lukavici 
 

 
 

Jeden z koncertů MHF Letohrad 2011 s názvem "Smyčce v 
galantním stylu" se 10.června opět konal v našem kostele. 
Zajímavostí bylo, že dva z účinkujících měli kořeny v naší 
obci. Na obr. je vidět cembalo, které hrálo v našem kostele 
patrně poprvé.  
 

 
 

Posluchače uchvátil i zvuk varhan, na které zahrál M. 
Jakubíček. 
 

 
 
 

 
 

Chválíme květiny v oknech a u vchodu do  Pohostinství U 
Malečků. Škoda jen, že majitelé nemovitosti otálejí 
s opravou fasády.   

Rybářské závody 
 

 
Rybník Mostiska v obležení téměř stovky sportovních rybářů 
při rybářských závodech. 
 

 
Jeden z úlovků na Rybářských závodech, které pořádal ČRS 
na rybníku Mostiska 28. května. 
 

 
 
 

 
 

Všem našim čtenářům 
přejeme dovolenou přesně 

podle jejich představ! 


